
 

 

Türkiye-Azerbaycan Karma Ekonomik Komisyonu (KEK) 

4 Kasım 2022, Bakü 

 

Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sn. Fuat Oktay, 

Azerbaycan Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Ali Esedov, 

Sayın Bakanlarımız, 

Sayın Büyükelçim, 

 

Sizleri Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu-DEİK adına saygıyla 

selamlıyorum. 

İki ülke arasındaki ekonomik ilişkilerin gelişimi için önderlik eden CB 

Yardımcımız Sn. Fuat Oktay, Azerbaycan Cumhuriyeti Başbakanı Sn. Ali 

Esedov, Bakanlarımız ve Büyükelçilerimize teşekkür ederim. 

Türkiye-Azerbaycan ilişkilerini sadece ikili işbirliği kapsamında 

değerlendiremeyiz. Kardeş ülkelerimizin güçlerini birleştirerek hayata 

geçirecekleri projeler, bölgesel refah ve barışın önemli anahtarıdır. 

Karabağ’ın işgalden kurtarılmasından itibaren 2 yıl içinde özgürlüğüne 

kavuşmuş vatan topraklarında gerçekleştirilen projeler bunun kanıtıdır. 

Türk firmalarımızın buralarda daha fazla projede yer almasını istiyoruz. 

Bakanlıklarımız birçok hususu dile getirdiler, geçiş ücretleri ve araç 

kotaları konusuna ilaveten ben de 4 hususu arz etmek istiyorum.  



 

 

1- Ben işadamıyım, biraz kestirmeden konuşacağım, İstanbul’daki 

son KEK’teki analizim gibi. 2022 yılı bitti, 2023 yılında 15 Milyar USD 

hedefi için 12 maddelik TTA’ya 3 madde ilavesini veya madde sayısını 

belki 25’e çıkarmayı konuşmak yerine, sembolik olarak 3-3 maddeyi hariç 

tutarak adını STA koymadığımız adeta bir STA olmalı, bunun yolu budur, 

aksi halde seneye yine 5 küsur Milyar USD ikili ticaret konuşuruz yine bu 

masalarda.  

2- Azerbaycan’a ihracatımızda uygulanan %5 gümrük vergisinin 

kaldırılmasının ticaretimize ciddi katkı sağlayacağına inanıyoruz. 

3- Hizmet ticaretinde alınan stopaj vergisinde kolaylıklar 

sağlanmasını dikkatinize sunmak isterim. 

4- E-ticaret hizmetleri kapsamında daha entegre bir bankacılık 

sistemi üzerine çalışma yapılması, önem arz eden bir diğer konudur.  

5- Bir önceki KEK protokolünde iki ülke arasında enerji alanında 

işbirliğinin güçlendirilmesine için Enerji Forumu düzenlenmesi yer almıştı 

ve geçen ay İstanbul’da yapılan toplantıda, DEİK Azerbaycan İş 

Konseyimiz ve Enerji İş Konseyimizle oradaydık. Enerji Arz güvenliğinin 

önem arz ettiği günümüzde, arz güvenliğinin tedarik ve lojistik unsurları 

yanında, bilgi güvenliği dahil olmak üzere, özel sektör olarak daha fazla 

görev üstlenmeye hazır olduğumuzu ifade etmek isterim. 

6- Diaspora alanında işbirliğimizin güçlendirilmesini ve farklı 

coğrafyalarda ortak çalışmalar yürütmemizi çok önemli görüyoruz ve 

Dünya Türk İş Konseyimiz’le Azerbaycan Diaspora Bakanlığı ile daha 

fazla iş birliği yapmak istiyoruz. 



 

 

Azerbaycanlı dostlarımızla daha fazla yatırım ve ticaret için 

önümüzdeki dönemde daha çok gayret göstereceğimize inanıyorum. 

Bu duygularla Sn. CB Yardımcımız, Sn. Başbakan ve Bakanlarımız 

başta olmak üzere emeği geçen herkese teşekkür ediyor, saygılar 

sunarım. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 


